
 

Ringkøbing Udviklingsforum 
 
Bestyrelsesmøde mandag d. 20. marts 2023. kl. 15.30 – 18.00 
Sted: Biergarten, Lodbergsvej 77, Søndervig  
Deltagere: bestyrelsen og Malina. 
Afbud fra Isa.   
 

Dagsorden: 
 

1. Konstituering af bestyrelsen 
I henhold til vedtægterne skal bestyrelsen konstituere sig med 

• Næstformand  

Per Andersen 

• Kasserer  

Lena Ploug 

• Sekretær  

Jeannett Larsen 

• Kommunikationsansvarlig 

Kirsten Leth 

 

2.  Bordet rundt 
- Byfora har besluttet at ændre mødeformen. Det betyder, at man fremover vil 
afholde møde på skift i hver af de fem centerbyer, hvor den pågældende bestyrelse 
inviteres til at deltage i en del af mødet. Formålet er at drøfte udviklingen i den 
enkelte by herunder drøfte eventuel støtte fra Byfora. 
 
DSB har fået bevilliget 20 mio. fra transportministeriet til renovering af 
stationsbygningen. Umiddelbart er de bevilliget til renovering til udvendig 
renovering. Om vi får mulighed for at få en del af denne bevilling til den trappe der 
kræves fra Slots og Kulturstyrelsen, vides ikke endnu. 
 
Lena vil meget gerne have inputs til evt. spørgsmål til testpersoner til vægterruten i 
forhold til evt. revidering af 2. oplag. Tilbagemelding gives til Lena senest inden 
udgangen af førstkommende weekend.  
 

3. Foreningens økonomi 
Status ved kassereren 
 
Pt. er der 32.339,72 på kontoen. I indeværende år er der kommet 17 nye borgere til 
og 2 nye virksomheder. 
Fremover sendes særskilt påmindelse om indbetaling af kontingent frem for 
sammen med referat fra generalforsamlingen.  

 



 

4. Fjordstien - Helhedsplan 
På generalforsamlingen blev det aftalt, at der igangsættes et arbejde med 
planlægning af Fjordstien, der opdeles i 4 områder. For hvert område blev der på 
generalforsamlingen tilknyttet nogle konkrete personer til projektgruppen for hvert af 
de 4 områder. 
RUF er tovholder på projektet. 
Der skal udpeges en fra bestyrelsen til at indgå i hvert af de fire områder. Det er 
bestyrelsesmedlemmets opgave at være bindeled mellem projektgruppen og 
bestyrelsen. 
Der skal udarbejdes et forslag til tidsplan for projektet. 
Efter bestyrelsesmødet afholdes møde med kommunen, hvor det videre forløb 
aftales herunder hvem der fra kommunen indgår og understøtter arbejdet dels 
generelt og dels i hver af de 4 projektgrupper.  
 
D. 22.3. afholder HC og Jeannett møde med kommunen (Poul Gregersen og Jacob 
Albæk) mhp. planlægning af arbejdet med Helhedsplanen herunder kommunens 
involvering i de enkelte dele af projektet. HC og Jeannett vil sammen med 
kommunen fungere som overordnede tovholdere for projektet. 
Deltagere i de fire grupper: 
Gruppe 1 – Ved havnen 
Tovholder: Carsten Mumm/Helle Krogh Petersen, Børnenes By 
Deltager fra bestyrelsen: Karsten Rasmussen 
Deltagere: Thea Bech-Petersen, Niels Plougsgaard 
Gruppe 2 – Svømmehallen 
Tovholder: Per Andersen, ROFI 
Deltager fra bestyrelsen: Lena Ploug 
Deltagere: Christian Prinds, Helene Højmark 
Gruppe 3 – Sorte Bakker 
Tovholder: Henning Enevoldsen, Surfklubben 
Deltager fra bestyrelsen: Lars Frank 
Deltagere: 
Gruppe 4 – Forlængelse af Fjordstien 
Tovholder: Per Søby 
Deltager fra bestyrelsen: Lena Ploug 
Deltagere: Hans Østergaard, John Jensen (Ungdomsskolen), Inge Marie 
Vestergaard, en repræsentant fra Naturbydelen 
      
Malina og ISA vil bede klassekammeraterne om at komme med ideer og forslag til, 
hvad de unge godt kunne tænke sig på hele fjordstien og i bymidten i forhold til 
punkt 6. Det vil være fint, hvis lærerne vil bidrage til dette arbejde.  
 
Danmarks Naturfredningsforening vil blive inviteret til at deltage i projektet. 
 
Vi skriver ud til vores medlemmer samt offentligt på Facebook om nogen har lyst til 
at være med i grupperne, eller har ideer til områderne. Det foreslås at holde et 
fælles opstartsmøde med alle 4 grupper og Poul Gregersen.  
 
Tidsplan for Fjordstiprojektet: 



 

Vi skriver ud til tovholderne og beder dem igangsætte arbejdet med at fremkomme 
med ideer til, hvad der skal indgå i deres del af Fjordstiprojektet. 
Der afholdes et fællesmøde med tovholderne og RUF’s bestyrelse d. 26.4. kl. 17- 
18., hvor vi samler op og inspirerer til arbejdet. 
Grupperne arbejder videre med indsamling af ideer. 
Der af holdes et fællesmøde med tovholderne og RUF’s bestyrelse d. 21.6. kl. 17–
18, hvor grupperne præsenterer ideerne. 
3. kvartal bruges til at beskrive de enkelte områder og dermed udarbejde et forslag 
til en Helhedsplan for Fjordstien med angivelse af budget for de enkelte områder. 
4. kvartal bruges til drøftelser med Kystdirektoratet om Helhedsplanen, ligesom der 
udarbejdes ansøgninger til fonde m.v. 

 
5. Idéprisen 

På generalforsamlingen blev Per Søbys forslag om forlængelse af Fjordstien kåret 
som vinder af Idéprisen. Udførelsen af dette forslag kommer til at indgå i det 
samlede arbejde med Fjordstien, se pkt. 4. 
Herudover er der yderligere 4 forslag, som blev omtalt. Vi skal have aftalt det videre 
forløb omkring disse forslag. 
Endvidere vil alle forslag – såvel de 5 præsenterede som alle de øvrige – blive lagt 
på hjemmesiden, se vedlagte oversigt fra Jeannett. 
 
To (Forlængelse af Fjordstien og Svømmeamfi) af de fem præsenterede projekter 
indgår i Fjordstiprojektet jfr. ovenfor. 
De øvrige 3 projekter inviteres til et møde mhp drøftelse af projekterne herunder 
hvordan forslagsstillerne kan arbejde videre med deres projekt og hvordan RUF 
eventuelt kan bistå forslagsstillerne. 
De øvrige projekter til Idéprisen vil for nogles vedkommende kunne inddrages i 
enten Fjordstiprojektet eller et af de øvrige tre præsenterede projekter.   

 
6. Bymidte pulje 

Kommunen har fået bevilget 900.000 kr. til bymidte projekter i kommunen (se 
nærmere på www.rksk.dk/om-kommunen/raad-naevn-syn-og-kommissioner/byfora-
for-centerbyerne, dagsorden pkt. 8).  
Realdania har ligeledes en bymidtepulje, der kan søges med op til 15 mio. kr. (se 
nærmere på https://realdania.dk/projekter/bymidtepuljen) 
Skal vi tage initiativer omkring det i Ringkøbing. Som nævnt på generalforsamlingen 
kunne det med udgangspunkt i Torvet være et projekt, der knyttede Torvet samme 
med Havnen eller Tovet sammen med Skolegrunden.  
Lars og HC prøver at arbejde videre med om puljen kan være med til at sætte gang 
i udviklingen omkring bymidten f.eks. som ”fødselshjælper” til skolegrunden og 
udvikling på havnen.  

  
7. Møde med byrådsmedlemmer 

Vi aftalte, at vi skulle mødes med byrådsmedlemmerne 2 gange om året, så det må 
blive engang til juni. Vi skal fastsætte et mødetidspunkt samt forslag til dagsorden. 



 

Vi ligger op til d. 14. juni kl. 18.30 - 21 

 
8. Eventuelle borgermøder 

Drøftes 
Ingen aktuelle borgermøder  

 
9. Mødeplan for 2023  

Der fastlægges møder for 2023 herunder hvorledes suppleanterne inddrages. 
Der aftales følgende møder: 
- 26. april 15.30 – 18. Tovholderne fra Fjordsti grupperne inviteres kl. 17-18..  
- 28. juni 15.30 – 18. Suppleanter inviteres. Tovholdere fra fjordsti projekterne 
inviteres kl. 17-18. 
- 20. september 15.30 - 18 
- 22. november 18 – 21. Suppleanter inviteres 
- 7. februar 2023 15.30 - 18 

   
10. Eventuelt 

Ingen bemærkninger.  
 

 


